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Referendum ide unatoč pokušajima zbunjivanja

Građanska inicijativa „Istina o Istanbulskoj“ svjesna je da referendum o Istanbulskoj konvenciji 
mnogima ne odgovara. Velikoj većini političara koji će sutra glasovati za ratifikaciju tog spornog
dokumenta ne odgovara da se na referendumu pokaže da narod misli sasvim drugačije od njih. 
Stoga s raznih strana očekujemo različite vrste napada i pokušaje zbunjivanja koji su već počeli.

Naravno, spremni smo na sva pitanja davati jasne odgovore kako bismo spriječili zbunjivanje 
građana. Ovom prilikom donosimo objašnjenje na nekoliko teza koje se proteklih dana 
pokušavaju nametnuti u javnosti:

1) Ideja koju neki promoviraju, da se referendum trebao provesti prije ratifikacije, odnosno da je 
narod trebao odlučiti želi li uopće ratifikaciju, je načelno dobra ali nije realna jer nije bilo 
moguće provesti cjelokupnu proceduru skupljanja potpisa i održati referendum u proteklih 
nekoliko tjedana. Sredinom ožujka pozvali smo predsjednicu RH gđu Kolindu Grabar Kitarović 
da pokrene takvu inicijativu, no ona je stala na stranu pobornika ratifikacije i nije htjela 
omogućiti narodu da na referendumu odluči o tom pitanju. S obzirom na to da će Istanbulska 
konvencija vrlo vjerojatno sutra biti ratificirana, narod na referendumu može jedino tražiti 
otkazivanje konvencije.

2) Jasno je da će referendumska inicijativa provesti formalne poteze tek nakon ratifikacije u 
Saboru. Radi se o Odluci o osnivanju organizacijskog odbora za izjašnjavanje birača o potrebi da
se zatraži raspisivanje referenduma i o Odluci organizacijskog odbora da se pristupi 
izjašnjavanju birača o potrebi da se zatraži raspisivanje referenduma. Najavu tih odluka objavili 
smo na prekjučerašnjoj tiskovnoj konferenciji, uoči saborske rasprave o Istanbulskoj konvenciji 
kako bismo saborskim zastupnicima dali do znanja da tu temu neće svojim glasovanjem uspjeti 
„zatvoriti“ i podsjetili ih da su oni samo predstavnici naroda čije bi mišljenje trebali slušati i 
prenositi.

3) Izražavanje sumnji kod nekih pravnika o pravnoj utemeljenosti referendumskog pitanja služi 
prvenstveno kao pokušaj obeshrabrivanja protivnika Istanbulske konvencije. Tako je bilo i kod 
referenduma o braku. Pitanje koje smo postavili pravno je utemeljeno, što su potvrdili i domaći i 
međunarodni pravni stručnjaci, i vjerujemo da niti ovaj put nitko neće uspjeti spriječiti narod da 
kaže svoje mišljenje o ovoj važnoj temi.
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